
 

 

Weergave Raadstafelgesprek coffeeshopbeleid 
Datum: 6 december 2023 

Deelnemers aan het gesprek 

Raadsleden: mevrouw Van der Meer (CDA), de heer De Knegt (SGP), mevrouw Tamaela (Lokaal 
Belang), de heer Wiesenekker (ChristenUnie), de heer Nortier (Pro ’98), de heer van Schaik (VVD), de 
heer Lasscher (BurgerInitiatief). 
Overige genodigden: de heer Bax, uitbater coffeeshop in Zwijndrecht, de heer Smit (politie), mevrouw 
Terpstra en mevrouw Hesselmans (GGD), mevrouw Meijer (Iriszorg), de heer Palm (teamleider 
stichting Connect), de heer Schuurman, projectleider WISE, de heer Peelen, coördinator gezonde 
leefstijl akkoord bij stichting Connect, de heren Likkel en Evink van de jongerenraad. 
 
Voorzitter: de heer Den Boon  Secretaris: mevrouw Hooijer  

Doel 
Doel van de raadstafel over coffeeshopbeleid is om goed geïnformeerd te worden, zodat de 
raadsleden die aan het gesprek participeren de nieuwe inzichten mee kunnen nemen in de discussie 
over het huidige beleid en de mogelijke totstandkoming van nieuw beleid. 

Thema’s 

Het raadstafelgesprek vond plaats langs de volgende thema’s: 
1. Uitleg coffeeshopbeleid nieuwe stijl – door de heer Bax 
2. Barneveld in beeld – cijfers over gezondheid, door GGD (mevrouw Terpstra en mevrouw 
Hesselmans) 
3. Achtergrondinformatie ondermijning en veiligheid – door politie (de heer Smit) 
4. Drugs in relatie tot gezondheid 
a. Effect op gezondheid – door Iriszorg (mevrouw Meijer) 
b. Effecten coffeeshop in de omgeving – Iriszorg (mevrouw Meijer), WISE (projectleider de heer 
Schuurman) en politie 
 

1. Uitleg coffeeshopbeleid nieuwe stijl 
➢ Data klanten is bekend via pasjessysteem, pasjes kunnen (tijdelijk) geblokkeerd worden 
➢ Vorm stichting: tonnen winst gaat, na gebruik voor innovaties en doorontwikkeling, naar 

regionale maatschappelijke doelen + geen promotie/aanbiedingen/creëren behoefte. 
Bestuurders krijgen een vast salaris van de stichting. Met commerciële opzet is 4x meer te 
verdienen.  

➢ Zo’n 500 klanten per dag, deel medicinaal, alleen (23 soorten) soft drugs (op straat: ook hard 
drugs) 

➢ Een deel van de klanten gebruikt mogelijk ook harddrugs. Opstap van cannabis naar 
harddrugs is een achterhaalde theorie. 

➢ 10-12 leveranciers, soort makelaars, zij kopen in.60% komt uit buitenland. Handel is illegaal. 
➢ Samples worden getest voordat batch wordt gekocht. Ongeveer 2 à 3 van de 10 worden 

afgekeurd (belanden op straat).   
➢ Lastig om bankrekening te openen. Inkoop wordt met contant geld gedaan. 
➢ Beperkte openingstijden (middag – vroege avond) + 3x per jaar contact met buurt 
➢ Goede voorlichting over drugsgebruik door geschoolde medewerkers + geteste drugs 
➢ Scheiding soft- en harddrugs 
➢ Afgenomen straathandel in Zwijndrecht: is op te vragen 
➢ Gemeente ontvangt jaarrekening, notulen raad van toezicht en per kwartaal financiële update 
➢ Onderzoek: afname alcoholgebruik in landen waar cannabis is gelegaliseerd. Aantal 

cannabisgebruikers stabiliseert. 
➢ Gros gebruikers > 45 jaar, gemiddelde leeftijd 38 jaar. 
➢ In Zwijndrecht zat al een coffeeshop. 2 jaar niet. In Almere ook 2 coffeeshops in deze vorm. 



 
2. Barneveld in beeld – cijfers over gezondheid  
➢ Op gelderlandincijfers.nl is alle informatie terug te vinden 
➢ In Apeldoorn, Ede en Harderwijk zijn coffeeshops. Bij deze GGD is onbekend of daardoor 

cannabisgebruik is toegenomen. Dit kan wel worden uitgezocht. 
➢ Cannabis gebruik lager, alcohol gebruik iets hoger dan landelijk gemiddelde in Barneveld  
➢ T.o.v. het landelijk gemiddelde is in Barneveld een stijgende lijn te zien van het aantal rokende 

18+ ers. 
 

3. Achtergrondinformatie ondermijning en veiligheid  
➢ Jointje kan geen kwaad als je je ogen sluit voor de wereld erachter: criminaliteit, brandgevaar, 

lekkage, stankoverlast, uitbuiting kwetsbaren in de samenleving, onderling 
geweld/afpersing/ontvoering, milieuschade door afval/drugsdump. 

➢ Onder- en bovenwereld raken verweven. Eenmaal in die wereld, kom je er bijna niet uit 
➢ Informatie over straathandel bij lokale basisteam ophalen 
➢ Een coffeeshop in de buurt betekent niet 1 op 1 een toename van geweld in de omgeving. 

Hangt af van de ‘netheid’ van de ondernemer. Hoe hoog de gemeente de lat legt. 
➢ Productie van drugs en bevoorrading is altijd illegaal. Er wordt nu (landelijk) een proef gedaan 

met legale hennepteelt. Dan kan legaal bevoorraad worden. 
➢ Hennepkwekerijen zijn  verspreid over het hele land. In het buitengebied grote, in de stad 

kleinere. Politie treedt ook op bij 5 – 6 plantjes. 
➢ Criminelen spreiden steeds meer risico’s dus ondernemen veel soorten criminaliteit (hard en 

softdrugs maar ook cybercrime). Als ze ergens gepakt worden draaien de andere onderdelen 
door. 
 

4. Drugs in relatie tot gezondheid. 
a. Effect op gezondheid  
➢ Beschikbaarheid, zichtbaarheid en bereikbaarheid in de omgeving zijn van invloed op 

drugsgebruik, niet persé problematisch gebruik 
➢ Er zijn 4 pijlers van effecten voor verslavingspreventie: hoe vroeger, meer, vaak gebruikt 

wordt en een sterke soort. Geldt voor alle leeftijden 
➢ IJsland: drugs in de basis verboden, gezonde alternatieven aanbieden met behulp van een 

rolmodel. Daardoor in 20 jaar van ongezondste naar gezondste jongeren. 
➢ Een coffeeshop past niet in het OKO/WISE beleid 
➢ Voor mensen met adhd die wiet willen gebruiken, is dit op recept bij de apotheek te verkrijgen 
➢ Uit trimbosonderzoek blijkt dat waar meer coffeeshops zijn er meer drugsgebruik is 
➢ Beginnende gebruikers worden opgespoord door signalen op te vangen en vragen te stellen 
➢ Er is geen aanwijzing dat de stap van softdrugs naar harddrugs kleiner is (iriszorg), maar 

niemand begint ineens aan harddrugs zonder eerst softdrugs te hebben genomen (politie) 
➢ Er komt een prioriteit in middelengebruik (alcohol, roken, drugs) met interventies (WISE). 

 
b. Effecten coffeeshop in de omgeving 
➢ Overlast hangt van ondernemer af en in hoeverre die zich verantwoordelijk voelt voor wat er 

op de stoep gebeurt en beleid politie en gemeente 
➢ Overlast vergelijkbaar met overlast van een horecagelegenheid 

 
 
Vervolg 

➢ Van de bespreking wordt een beknopte samenvatting gemaakt, dat aan de agenda wordt 
toegevoegd.  

➢ Pro ‘98 komt mogelijk met een voorstel voor een werkbezoek om in de praktijk te kijken hoe 
werkt het bij een coffeeshop 

➢ Daar dan gesprek met raadsleden uit andere gemeenten met coffeeshops aan toevoegen 
(CDA) 

➢ SGP: evenwichtig beeld krijgen, ook andere partijen uit de keten, dieper in de cijfers en 
problematiek en bijvoorbeeld ex-verslaafden uitnodigen (Pro ’98). 

https://incijfers.ggdgm.nl/

